
PROTOKÓŁ 

z obrad LI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Łabowa 
w dniu 7 sierpnia 2018r. 

W sesji udział wzięli: 
Radni Gminy wg listy obecności załączonej do protokołu, 
Wójt Gminy-Pan Marek Janczak, 
Sekretarz Gminy - Pan Krzysztof Setlak 
Skarbnik Gminy - Pani Mirosława Nykaza 
Pracownicy Urzędu Gminy, 

Ad. 1 Otwarcie sesji. 

Obrady LI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Łabowa VII kadencji (2014-2018) otworzył o godz. 
13.00 Przewodniczący Rady Gminy Łabowa Pan Krzysztof Skraba i powitał wszystkich 
przybyłych. 

Na ustawową liczbę 15 Radnych w posiedzeniu sesji uczestniczyło 13 Radnych, co stanowi quorum 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad i tytuły proponowanych uchwał : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie : 

zmiany budżetu oraz uchwały budżetowej na 2018 rok, 
zmiany uchwały Nr XLIX/322/2018 Rady Gminy Łabowa z dnia 22 maja 2018r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłaczeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 
przyjęcia "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na 
terenie Gminy Łabowa", 
ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Łabowa, 
określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, 
punktach przedszkolnych oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Łabowa, 
zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dyrektorów, wicedyrektorów oraz innych 
nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole, 
ustalenia na terenie Gminy Łabowa maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż i podawanie 
napojów alkoholowych oraz zasad ich usytuowania, 
odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych na terenie Gminy Łabowa, 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Wolne wnioski i dyskusja. 
8. Zakończenie obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy Radni zgłaszają uwagi łub mne propozycje do 
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przedstawionego porządku obrad. Uwag nie zgłoszono, więc poddał porządek obrad pod 
głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 13 głosami za. 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z sesji poprzedniej. 

Przed przyjęciem protokołu z L Sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady zapytał czy Radni 
zgłaszają uwagi do tego protokołu, który był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie zgłoszono wobec 
czego poddał go pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 13 głosami za. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawie : 

zmiany budżetu oraz uchwały budżetowej na 2018 rok, 

Skarbnik Gminy Mirosława Nykaza wyjaśniła przyczyny zmiany budżetu i uchwały budżetowej 
pozostające w 3 załącznikach do niniejszej uchwały. 

Następnie Rada Gminv w głosowaniu: 13 głosów za prz.y_jęla uchwale Nr Ll/33412018. 

zmiany uchwały Nr XLIX/322/2018 Rady Gminy Łabowa z dnia 22 maja 2018r. w 
sprawie przystąpienia do zmiany m1e1scowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Łabowa z wylaczeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 

Kierownik Zespołu ds. GPL Kazimiera Juszyńska wyjaśniła, że w załączniku uchwały Nr 
XLIX/322/2018 z dnia 22 maj a 20 l 8r. planista błędnie zaznaczył granice działki, w związku z tym 
należy zmienić załącznik graficzny. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 13 głosów za przy_jęła uchwalę Nr LI/33512018. 

przyjęcia "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego 
na terenie Gminy Łabowa", 

Kierownik Zespołu OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że na poprzedniej L Sesji Rady Gminy w dniu 
26 czerwca 2018r. został przedstawiony projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Łabowa 
utworzonego zgodnie z wytycznymi ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Następnie opracowany projekt został przekazany do 
organu regulacyjnego, tj. do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie (Regionalnego 
Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie), gdzie uzyskał pozytywną opinię tego organu i w 
związku z tym należy go przyjąć dzisiejszą uchwałą. 

Radna Gminy Teresa Kłębczyk zapytała dlaczego w Regulaminie istnieje zapis : Przedsiębiorstwo 
wodociągowo - kanalizacyjne i z czego wynika opłata abonamentowa. Kierownik OSD wyjaśniła, 
że wszelkie działania wymienione w Regulaminie wykonywane są przez Urząd Gminy i w zwiazku 
z tym jest on również przedsiębiorstwem. Wobec tego ilekroć w Regulaminie użyto nazwy 
"Przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne" należy rozumieć przez to Urząd Gminy Łabowa. 
Natomiast opłata abonamentowa została narzucona przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 
Polskie. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 12 głosów za i 1 wstrz.vmujqcvm prz.y_jęła uchwalę N r 
LI/33612018. 
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ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zaJęc pedagogów, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 
zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Łabowa, 

Kierownik GZOJ Monika Mirek wyjaśniła, że ustawa z dnia 27 października 2017 roku o 
finansowaniu zadań oświatowych z dniem 1 września 2018 roku wprowadziła zmiany w Karcie 
Nauczyciela. Nowelizacja zmieniła zapisy m. in. art. 42 ustawy wprowadzając w nim maksymalny 
wymiar tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach w 
wysokości do 22 godzin tygodniowo. W Gminie Łabowa pensum pedagogów, logopedów i 
psychologów wynosi 20 godzin tygodniowo i wymiar ten będzie obowiązywał do 3 l.08.2018r. 
Zgodnie z niniejszą uchwałą od dnia Ol.09.2018r. pensum ww specjalistów wyniesie 22 godzin 
tygodniowo. Dodatkowo w podejmowanej uchwale ustalono pensum dla doradcy zawodowego i 
terapeuty pedagogicznego - także w wymiarze 22 godzin tygodniowo. W związku z powyższym 
podjęcie uchwały jest zasadne. 
Radny Stanisław Brożek zapytał czy w związku z tymi zmianami ubędzie etatów. Kierownik GZOJ 
zapewniła, że ilość etatów nie ulegnie zmianie, a zakres obowiązków pozostanie taki sam. 

Następnie Rada Gminv w głosowaniu: 13 głosów za przyjęła uchwałę Nr Ll/33712018. 

określenia wysokości opiat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
przedszkolach, punktach przedszkolnych oraz oddziałach przedszkolnych w 
publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Łabowa, 

Kierownik GZOJ Monika Mirek wyjaśniła, że ustawa z dnia 27 października 2017 roku o 
finansowaniu zadań oświatowych zobowiązuje Radę Gminy Łabowa do określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieciom objętych wychowaniem przedszkolnym do 
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat. Opłata za 1 godzinę zajęć 
ponad 5-godzinną realizację podstawy programowej wynosi I złoty i pozostaje w tej samej 
wysokości oraz jest zgodna z wskazaniami ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

Nastrmnie Rada Gminy w glosowaniu: 13 głosów za przyjęła uchwalę Nr Ll/33812018. 

zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dyrektorów, wicedyrektorów oraz 
innych nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole, 

Powyższy projekt uchwały został wycofany z porządku obrad z powodu brakujących załączników z 
Małopolskiego Kuratorium Oświaty. 

ustalenia na terenie Gminy Łabowa maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż i 
podawanie napojów alkoholowych oraz zasad ich usytuowania, 

Inspektor Danuta Stawiarska wyjaśniła, że w dniu 9 marca 2018 roku weszła w życie ustawa o 
zmianie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy o 
bezpieczeństwie imprez masowych. W związku z tym istnieje konieczność podjęcia przez Radę 
Gminy Łabowa w terminie 6 miesięcy od wejścia w życie nowelizacji nowych uchwał 

określających maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Łabowa oraz zasad ich usytuowania. Przedłożony projekt uchwały dostosowuje przepisy do 
obowiązującej nowelizacji ustawy i został on przesłany 12 lipca 2018 roku do wszystkich sołectw. 
Wobec nie zgłoszenia negatywnych opinii przez jednostki pomocnicze gminy w wyznaczonym 
terminie przyjmuje się, że uzyskał on akceptację w przedłożonym brzmieniu. 

Następnie Rada Gminy w glosowaniu : 13 głosów za przyjęła uchwalę Nr Ll/33912018. 



odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych na terenie Gminy Łabowa, 

Inspektor Danuta Stawiarska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi wprowadza się odstępstwo od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w czasie organizowania festynów, imprez kulturalno - rozrywkowych, sportowych i 
turystycznych w miejscach publicznych na terenie Gminy Łabowa wymienionych w projekcie 
uchwały. Radni Gminy zaproponowali dopisać w § 1 uchwały dwa miejsca publiczne, gdzie nie 
będzie obowiązywał zakaz spożywania napojów alkoholowych. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 13 głosów za przyjęła uchwałę Nr L/134012018. 

Ad. 5 Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Wójt poinformował, że : 
prace związane z budową kanalizacji w Nowej Wsi postępują zgodnie z harmonogramem, 
w miarę możliwości finansowych realizowane są drogi na terenie gminy, 
została wykonana pokazowa wiata przystankowa w Łabowej 
rozstrzygnął się przetarg na usługę w zakresie przewozu uczniów z terenu gminy Łabowa do 
szkoły i ze szkoły, 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Marcin Mróz przypomniał o potrzebie powiększenia parkingu w Łosiu oraz montażu 
stojaka na rowery. 

Radny Roman Banach zwrócił s ię z prośbą o odkrzaczenie drogi we wsi Kotów, wymianę rozbitej 
szyby wiaty przystankowej oraz o zgłoszenie do Powiatowego Zarządu Dróg osunięcie kamieni z 
siatką zabezpieczających drogę powiatową pod posesją pana Sowy. 

Radny Józef Ormanty zwrócił się z prośbą o ponowienie wniosku w sprawie przerwanej barierki 
ochronnej koło posesji pana Jabłońskiego, zgłosił przewrócenie się wiaty przystankowej oraz 
konieczność wykonania poprawek na drodze we wsi Czaczów. 

Radny Stanisław Brożek zwrócił się z zapytaniem o postępy działań związanych z budową 
chodników w Łabowej. Wójt wyjaśnił, że zaistniała „blokada" pomiędzy Ministerstwem a 
GDDKiA i pomimo gotowych projektów, chęci podpisania umowy oraz wsparcia posła Jana Dudy 
nie ma decyzj i z Ministerstwa na podpisanie porozumienia między GDDKiA a Gminą Łabowa. 

Radna Teresa Kłębczyk zgłosiła problem z niewłaściwym użytkowaniem mostu w Barnowcu przez 
ciężkie samochody, co grozi całkowitym uszkodzeniem konstrukcji. 

Ad. 7 Wolne wnioski i dyskusja. 

Przewodniczący Rady odczytał prośbę Sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Krzyżówka o przyznanie 3 
kubików drewna na zagospodarowanie terenu przy boisku gminnym, a mianowicie dokończenie 
ogrodzenia, remont altany i ławek. Wójt poprosił o przychylenie się Radnych do tej prośby i 
poinformował, że zostanie przygotowana uchwała w tej sprawie. 



Ad. 8 Zakończenie obrad . 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skraba 
podziękował wszystkim za udział i zakończył o godz. 13.30 obrady LI Nadzwyczajnej Sesji Rady 
Gminy Łabowa. 

Protokołowała: 

Elżbieta Radziak - Dyl 


